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Afdelingsmøde 
 

Referat nr.  
818 

Til stede var: 
Fra hovedbestyrelsen:    
Finn Marquardsen (FMA) og Torben Sørensen (TAS) 
    
Fra administrationen:      
Torben Thygesen (TTH) og Søren Steen Kindberg (SSK) 
 
Fra afdelingen:              19 beboere 
 

Dag og år: 
Onsdag, den 12. marts 2025, kl. 19.00 på 
Holger Drachmanns Gade 1  
Afdelingsmøde for afd. 49 (Vandtårnsvænget 
2-28) 

Gurli Nygaard bød velkommen og foreslog FMA som diri-
gent. 
 

  
 

Pkt. 1 Valg af dirigent. 
 Dirigenten konstaterede, at mødet var lovligt varslet 

og gennemgik dagsordenen.   
 

  
FMA blev valgt som dirigent 
 
 

Pkt. 2  
Fremlæggelse af beretning for perioden siden sidste møde. 
 

 
Beretning godkendt. 
Beretning vedlagt. 
 

Pkt. 3 Godkendelse af afdelingens driftsbudget for det 
kommende år. 

 TTH gennemgik forslaget til næste års driftsbudget 
og anvendelsesbudgettet for de kommende år samt 
orienterede om det afsluttede regnskab. 

 
Budgettet viser underskud på bundlinjen, og det medfører en 
huslejestigning. 
Stigningen skyldes først og fremmest:  
 

• Forøgede udgifter til realkreditlån.  
• Forøgede udgifter til offentlige og andre faste ud-

gifter, specielt ejendomsskat.  
• Forøgede udgifter til renholdelse af afdelingens 

fællesarealer, herunder grønne områder og evt. 
vask af trapper.   

• Overført underskud fra tidligere år.  

Budgetforslaget vil medføre en gennemsnitlig årlig stigning i 
huslejen på 65,25 kr. pr. m2, svarende til ca. 543 kr. pr. må-
ned for et gennemsnitslejemål. Huslejestigningen er gæl-
dende fra 1. juli 2025. 
 
Indgående forslag til behandling under punkt 3 – Godken-
delse af afdelingens driftsbudget: 
Fra afdelingsbestyrelsen er der indgået følgende forslag: 

1. Forslag til skilt med teksten ”forbeholdt kommu-
nens personale”, jf. vedlagte 

Fra beboer er der indgået følgende forslag: 
2. Forslag til behandling af betonplade / for-ter-

rasse, jf. vedlagte 
 

 
 
 
 
 
 
Budgettet godkendt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
1. Forslag godkendt – økonomien til 

skiltene kan indeholdes i det for-
håndsgodkendte budget for 
2025/26 og medfører derfor ingen 
huslejestigning pr. 01.07.2025. 

2. Forslag udsættes og medtages 
på markvandringen 2025 og kan 
indgå i budgetudarbejdelsen for 
2026/27. 
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Pkt. 4 Indgåede forslag til behandling under punkt 4 - 
Indkomne forslag: 
 Fra beboer er der indgået følgende forslag: 

1. Forslag til strøm i depot/redskabsrum, jf. ved-
lagte 
 

Fra administrationen er der indgået følgende forslag: 
2. Forslag om mulighed for anvendelse af fuldmagt 

på afdelingsmøder, jf. vedlagte 
 

 
 
 

1. Der betales 60,00 kr. pr. md. for 
strømforbrug i depotrum. 

 
 
 
 

2. Forslag godkendt 

Pkt. 5 Valg af formand: 
 Formanden er ikke på valg 
 

  

 
Pkt. 6 Valg af medlemmer til afdelingsbestyrelsen og 

suppleanter 
           På valg:   Elisabeth Andersen 
 
 Valg til suppleanter: 
 På valg:  Christian Ravn Jensen og Ulla  
 Asmussen 
 
 

  
Valgt til afdelingsbestyrelse:  
 Elisabeth Andersen 
 
 
Valgt til suppleanter: 

1. suppl.:  Christian Ravn Jensen 
2. suppl.:  Ulla Asmussen 

 

Pkt. 7 Eventuelt  
 
Kursus for afdelingsbestyrelser på Mommark 
 
 
 
 
Færdiggørelse maling håndlister ved terrasser m.m. 
 
 
 
 
 
Afdelingens festudvalg 
 
Vedr. information til beboerne fra B42 
   
 
 
Mødet slut kl. 21:00 

  
 
Deltagerne blev lovet at de fik tilsendt mate-
rialet fra kurset. Administrationen undersø-
ger hvorfor B42`s deltagere ikke har modta-
get materiale. 
 
Der manglede økonomi i indeværende regn-
skabsår og derfor er der medtaget økonomi 
til færdiggørelse af maling håndlister m.m. i 
budgetåret 2025/26 og det vil derfor blive 
færdiggjort efter 1.07.2025. 
 
Afdelingens festudvalg blev genvalgt. 
 
Fremadrettet skal beboerne forvente at 
modtage information fra B42 digitalt altså 
på mail o.l.  
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Afdeling 49: Beretning fra afdelingsbestyrelse

1. Velkommen til afdelingsmødet den 12.03.2025
Samtidig kan vi sige velkommen til mødet dejligt at se jer det er tegn på interesse for vores
afd.

2. Fra- og tilflytninger
Der er ikke kommet nye beboer til

3. Årsregnskabet for det afsluttede årsregnskab for 2023/2024
Regnskabet for 2023/2024 viser et underskud på 88.388 tus.
For regnskabsår 2024/2025 er der budgetteret med en lejeforhøjelse på 7,07%
Lejeforhøjelsen er gældende fra 1. juli 2025.

4. 24.10.2024 havde vi markvandring med Torben og Søren
Vi var en tur rundt i området, hvor vi talte om forskellige tiltag i vores afdeling.
Der er 2 af vores beboer der har installeret lade stander til deres el biler.

Aktiviteter siden sidst afdelingsmøde
Vi har haft Sankt Hans fest, hvor de ulige nr også var inviteret, den løb rigtig hyggeligt af
stablen.
03. august havde vi sommerfest, denne var kun for afd. 49 her var der som tidligere
afdækning for carportene ved nr. 2, så kunne v i sidde i ly for blæst og regn. Vi siger tak til
arrangørerne for endnu en fin fest.
I november blev carportene ved ”Tårnet” helt lukket der kom dør i og der blev
sat isolering på ”Huller” ved taget.
30. november holdt vi så julefrokost i carporten, hvor der også var sat varmeovn ind så vi
frøs ikke og havde en rigtig god fest.
Der blev aftalt at vi igen i år vil gentage succesen.
Vejen forbi vandtårnet var fyldt med huller, og da det er kommunen der skal passe det
stykket, ringede Lisbeth derned, og som vi kan se er det blevet lavet.

Træværket på trapper og altaner skal slibes og males, dette arbejde er påbegyndt.

Ved afdelings mødet 2024 havde et indslag vedr. 45 tus., det har vi haft et drøftelse med
kontoret om, og nu citere jeg hvad vi fik i svar:

Fejlen skyldes en manglende korrektion med en af de sidste konsekvenser af, at vores
boligafdeling, afd. 49, blev skilt ud fra en større afd. I boligforeningen.
Det er vigtigt at understreger, at fejlen ikke har påvirket driftsregnskabet og dermed ingen
konsekvenser har for hverken huslejen eller vedligeholdsbudgettet i afdelingen.
Fejlen ville være blevet opdaget af administrationen i B42 ved dette regnskabsårs
afslutning, idet en bestemt konto skulle være gået i nul.
Administrationen i B42 beklager den uro, fejlen har medført.
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Afdelingsbestyrelsesarbejde.
Vi har holdt nogle bestyrelsesmøder hvor vi, da vi havde fået årsregnskab for 2023/2024 til
underskrift blev enige om ikke at godkende det.
Der har også været afholdt kursus for nye bestyrelsesmedlemmer, jeg har deltaget for jeg
kan altid lære noget nyt.
Den 25.01. har der været afholdt seminar på Mommark sammen med NAB og Søbo.
Bestyrelsen og suppleanterne var inviteret og alle 5 deltog.
I forbindelse med budgetmøde fandt vi ud af, at vi gerne ville have Jens til at gennemgå
regnskabet som han gjorde sidste år, det sagde han ja til.

5. Valg til bestyrelsen

Valg af formand for afdelingsbestyrelsen
Formanden er ikke på valg.

På valg er: Lisbeth Andersen
Lisbeth modtager genvalg

Afslutning og debat
Vi takker for samarbejdet med administrationen.



Den 5.11.2024 er der fra afdelingsbestyrelsen indgået forslag til behandling på afdelingsmødet i
afdeling 49.

Forslag:
Fjernelse af de 2 skilte med 15 min, da det ikke respekteres alligevel. I Stedet opsættes:

1. skilt med teksten forbeholdt kommunens personale , denne bås/plads markeres
med hvide streger. Pris på skilt ca. 2000 kr.
2. Vedrørende strøm i depot/redskabsrum, det er forventet at de beboere der skal gør brug
af fælles strøm,, bliver tilkoblet egen måler.
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Forslag til alle afdelingsmøder:

1. Forslag om mulighed for anvendelse af fuldmagt på afdelingsmøder.

Forslag:
For at muliggøre brug af fuldmagter på afdelingsmødet foreslås det at følgende tilføjes afdelingens
forretningsorden:
Stemmeret på afdelingsmøder kan udøves ved fuldmagt ud fra nedenstående regler:
1. En fuldmagt skal være skriftlig og påført dato for anvendelse.
2. Det er kun beboere i afdelingen eller deres værger, der kan udstede fuldmagt.
3. Fuldmagten kan kun udstedes til nærmeste pårørende, til andre af afdelingens beboere eller til
værger for andre beboere i afdelingen.
4. Ingen fuldmagtshaver kan repræsentere mere end 2 fuldmagtsgivere. (max 2 fuldmagter pr.
husstand)


